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Lidová pranostika: 
Studený máj v stodole ráj. 

 
SLOVO STAROSTY OBCE 

 
Vážení spoluobčané, 

máme zde květen – měsíc, o němţ se hovoří jako o měsíci lásky. Pod pojmem láska 
nemyslím pouze lásku fyzickou, mileneckou, ale také lásku k bliţnímu. Zmiňuji ji zde 
záměrně, neboť sotva trošku poporostla tráva na našich zahrádkách, opět se objevili 
jedinci, kteří se rozhodli udrţovat tu svou snad záměrně zrovna v neděli. Skutečně 
není nad nedělní pohodu proloţenou burácením motoru sousedovy sekačky. Snad 
alespoň z úcty ke svému okolí bychom mohli neděli brát za den klidu. 

Láskou k bliţnímu a své práci se vyznačují také pedagogové. U příleţitosti oslav Dne 
učitelů byly Sdruţením obcí Hlučínska oceněny dne 27.3.2008 na zámku v Kravařích 
také dvě naše spoluobčanky. Ocenění za dlouholetou tvůrčí pedagogickou činnost 
obdrţela učitelka MŠ Vrablovec paní Irena Florková (navrţena ředitelkou ZŠ a MŠ 
Ludgeřovice Mgr. Helenou Piprekovou) a ocenění Výrazná pedagogická osobnost 
roku obdrţela ředitelka Domu dětí a mládeţe v Hlučíně a zároveň členka Rady obce 
Ludgeřovice paní Marcela Košáková (navrţena Radou města Hlučína). Oběma 
oceněným touto cestou ještě jednou blahopřeji. Zároveň bych chtěl poděkovat všem 
pedagogům z našich Mateřských škol i Základní školy za jejich práci, protoţe takové 
ocenění si jistě zaslouţí drtivá většina z nich  



Snad všichni občané Ludgeřovic si jiţ všimli, ţe ohradní zeď pod hřbitovem je 
zbourána a túje za ní vykáceny, coţ znamená, ţe se najednou z cesty otevřel pohled 
na náš hřbitov. Nejčastějším dotazem je, co se bude dít dále. Obec Ludgeřovice ve 
spolupráci s Petřkovicemi a Markvartovicemi letos pokračuje v rekonstrukci zdi kolem 
areálu kostela i hřbitova. Celkové náklady na její rekonstrukci činí v první etapě 
přibliţně 1,6 milionu Kč, přičemţ obec Ludgeřovice se podílí na nákladech 50%, 
Petřkovice 30% a Markvartovice 20%. Po dokončení zdi bude prostor za zdí opět 
obsazen dřevinami, takţe se pohled na hřbitov uzavře. Prosím všechny o trpělivost, 
neboť rekonstrukce zdi přináší s sebou také jisté dopravní komplikace na ulici 
Markvartovická.  

V minulém čísle Zpravodaje jsem hovořil o umístění kontejneru na trávu, listí, ovoce 
a zeleniny včetně jejich zbytků do areálu fotbalového hřiště a slíbil jsem, ţe po 
dohodě se správcem areálu dám na vědomí termíny, kdy je tento odpad moţno do 
kontejneru bezplatně uloţit. Odpad je možno ukládat každé úterý a čtvrtek v době 
od 16 do 19 hodin, jinak po telefonické dohodě s panem Jiřím Vjačkou, 
telefonní číslo 607 520 415.   

Na závěr si dovoluji popřát. V květnu se dožívá významného životního jubilea 
farář naší farnosti p. Jan Kučera. Přeji mu proto jménem svým i všech občanů 
Ludgeřovic mnoho zdraví, štěstí, spokojenosti, pohody a zejména Božího 
požehnání i do dalších let služby Bohu a naším farníkům. 

 
Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

 

UDÁLOSTI V OBCI 
 
Usnesení 

z 10. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice, konaného dne 23.4.2008 
v zasedací místnosti Obecního úřadu v Ludgeřovicích 

-   ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole usnesení zastupitelstva obce č. 
21,17, 4, 6,7, 8 a 9 .  

-  ZO schválilo navrţené rozdělení obecních pozemků parc. č. 2915/2 a 2915/3 orná 
půda v k.ú.  Ludgeřovice (výměra pozemků činí dle KN p.č. 2915/2 – 4.489 m ² a p.č. 
2915/3 –  4.990 m ², včetně rozdělení pozemků na stavební pozemky, vymezení 
pozemků pro přístupovou komunikaci a inţenýrské sítě (přesné výměry pozemků 
budou upřesněny geometrickým plánem) a vyčíslení nákladů na realizaci přístupové 
komunikace a inţenýrských sítí.   

- ZO pověřilo RO zpracováním způsobu a podmínek prodeje a jejich předloţení na 

příštím zasedání ZO. 

-  ZO schválilo záměr prodeje pozemků parc. č. 3088/6 a 3088/10 orná půda v k.ú.  
Ludgeřovice.   

- ZO pověřilo RO, aby zajistila provedení finanční analýzy nákladů na vybudování 
technické a dopravní infrastruktury, která bude vycházet ze studie zástavby 
zpracované projekční kanceláří Kania a.s., aktualizace v 04/2008 a předloţila ZO 
způsob a podmínky realizace.  

          



-  ZO v souladu s usnesením ZO ze dne 24.9.2003 nesouhlasí s navrţenou trasou 

přeloţky silnice I/56 v úseku obce Ludgeřovice a ukládá RO jednat o změně koridoru.  

- ZO vzalo na vědomí zprávu o činnosti Kontrolního výboru ZO Ludgeřovice za rok 
2007. 

- ZO schválilo plán práce Kontrolního výboru ZO Ludgeřovice na rok 2008 dle 
návrhu předloţeného předsedou kontrolního výboru p.Kamilem Bunčkem. 

- ZO vzalo na vědomí návrh závěrečného účtu Sdruţení obcí Hlučínska za r. 2007. 

- ZO vzalo na vědomí  závěrečný účet Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za 
r.2007 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad.  

- ZO vzalo na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření dobrovolného 
Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za rok 2007. 

- ZO vzalo na vědomí Zprávu kontrolní a revizní komise Svazku obcí mikroregionu  
Hlučínska za rok 2007. 

-  ZO rozhodlo o uzavření darovací smlouvy mezi obcí Ludgeřovice (dárce) a PO ZŠ 
a MŠ Ludgeřovice (obdarovaný), na základě které dárce daruje obdarované  
videokameru Panasonic RX 67 VHS-C, inventární číslo 102000088, rok nákupu 2000 
v pořizovací ceně 21.500,- Kč. 

                      

- ZO rozhodlo o uzavření „Smlouvy o poskytnutí veřejné podpory“ mezi obcí 
Ludgeřovice a TJ Ludgeřovice, jejímţ předmětem je poskytnutí veřejné podpory TJ 
Ludgeřovice obcí Ludgeřovice ve výši 100.000,-Kč ve formě účelové dotace na 
úhradu nákladů spojených s údrţbou sportovního areálu TJ Ludgeřovice a hlavní 
činností oddílů TJ Ludgeřovice v roce 2008. 

                      

-  ZO vydává v souladu s § 54 odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů, formou opatření obecné povahy 
změnu č. 4 územního plánu obce Ludgeřovice. 

 

-  ZO rozhodlo poţádat o bezúplatné nabytí pozemku parc.č. 3080/1 – orná půda o 
výměře 149 949 m2, dle závazné části schváleného územního  plánu obce 
Ludgeřovice (poslední změna č.4). 

 

-  ZO pověřilo starostu obce podat u Pozemkového fondu ČR ţádost o bezúplatný 
převod  pozemku uvedeného pod bodem 12.2 a), tohoto usnesení, po nabytí 
účinnosti opatření obecné povahy o vydání územního  plánu obce Ludgeřovice – 
změna č. 4. 

-  ZO pověřilo RO předloţit na nejbliţším zasedání ZO za účelem projednání 
záměru  prodeje části OD objekt č.p. 600 – Obecní dům (restaurace): 

 - ekonomické zdůvodnění prodeje 
 - návrh způsobu vypořádání nájemní smlouvy se současným pronajímatelem 
 - rozdělení objektu s č.p. 600 geometrickým plánem na dva samostatné objekty 
 - rozdělení geometrickým plánem pozemků parc. č. 600, 601 a 602 
 - rozdělení měřících míst energií a vod 



 - podmínky a způsob prodeje  
 
-  ZO vzalo na vědomí zprávu komise pro prověření dotace na úpravu křiţovatky u 
DPS sv.Mikuláše.      

Seznam návrhů, které zastupitelstvo projednalo, ale hlasováním nebylo přijato 
žádné  usnesení : 

ZO nepřijalo k navrţené trase přeloţky silnice I/56 v úseku obce Ludgeřovice ţádné   
stanovisko z důvodu jiné moţné varianty řešení a doporučuje RO jednat o změně 
koridoru. 

ZO pověřilo starostu zajištěním proškolení zaměstnanců Obecního úřadu 
Ludgeřovice a zastupitelů obce o způsobech kontroly a o evidenci majetku. 

ZO rozhodlo zabývat se návrhem Ing.Petra Baránka vytipováním úloţišť bioodpadu  

v katastru obce Ludgeřovice. 

Seznam dalších návrhů, které zastupitelstvo projednalo a bylo hlasováno o 
usnesení : 

ZO schválilo závěrečný účet Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za rok 2007 

s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. 

ZO rozhodlo o úpravě bodu II. Smlouvy o poskytnutí veřejné podpory, s tím ţe 
podpora bude poskytnuta ve formě účelové dotace na úhradu nákladů spojených 
s údrţbou sportovního areálu TJ Ludgeřovice a hlavní činností oddílů TJ Ludgeřovice 
v roce 2008. 

Kolem našeho kostela sv.Mikuláše se zase něco děje! 

Kolem našeho kostele sv.Mikuláše se zase něco děje! A to je dobře!  

V současné době probíhají dvě stavební akce. Ta první je způsobená havárií 
posunutím zdiva jednoho pilíře nosné zdi kostela tlakem betonových bloků. Z tohoto 
důvodu stojí na boku kostela nevzhledné lešení. Po posouzení statikem ing.Matulou 
a následnou konzultaci s profesními pracovníky Ústavu památkové péče Ostrava  a 
stavebním odborem biskupství Ostravsko – opavského došlo k nezbytnému zajištění 
posouvajícího se zdiva a odstranění betonových bloků s následným provizorním 
oplechováním šikmé části zdiva proti povětrnostním vlivům. Celková konečná oprava 
je moţná aţ při stabilních, zejména teplotních povětrnostních podmínkách – tj, 
řádově v měsíci květnu. V současné době je schvalovaná konečná dokumentace 
vypracovaná statikem pověřenými orgány.  

Farní úřad poţádal Moravskoslezský kraj o dotační příspěvek na částečné krytí. Po 
základě nadstandardní spolupráce s prvním náměstkem hejtmana panem Pavolem 
Lukšou nám Zastupitelstvo moravskoslezského kraje schválilo dotaci ve výši  75% 
krytí nákladu na tuto opravu. Zbylých 25% bude hradit Farní úřad ze svých 
prostředků, proto upřímné Pan Bůh zaplať všem štědrým dárcům za příspěvek, který 
jiţ poskytli nebo ještě poskytnou. 

 
      
 
 
 



 
 
 

 

 
 
 

 
Také v úzké spolupráci s obcí Ludgeřovice, Markvartovice a Petřkovice zejména 
s panem starostou Mgr.Danielem Havlíkem pokračuje budování tzv. ohradní zdi 
podél místního hřbitova aţ k hranici zahrady pana Vrbky.  Na tuto akci má stavební 
povolení farní úřad a je financována z obecního rozpočtu obce Ludgeřovice částkou 



700.000,-Kč z kapitoly příspěvek Římskokatolické církvi Ludgeřovice, další část 
z kapitoly opravy a investice a příspěvku ostatních dvou obcí v poměru Ludgeřovice 
50%, Petřkovice 30%, Markvartovice 20%. Za coţ patří dík panům starostům Jiřímu 
Dřevjanému a Petru Pastrňákovi.  

Dále se sluší připomenout, ţe také vstřícným jednáním se starostou Ludgeřovic 
provede obec Ludgeřovice opravu chodníku přede zdí s vloţením chrániček pro 
případnou přeloţku el.vedení před naším kostelem se sloupů do země. O tuto úpravu 
intenzivně jednám se zástupci energetiky. V současné době jsem ve stádiu 
financování 40% Farní úřad a 60% energetici. Kamarádi starostové, v obcích kde jiţ 
energetika podobné akce prováděla mi poradili, ţe nemám uhnout dokud nebude 
poměr 20% my a 60% energetika, takţe doufám, ţe se nám to povede. Drţte palce 
bylo by to zase krásné zvelebení našeho jedinečného chrámu. 

Závěrem bych se chtěl dotknout nešťastných tújí. Proč byly takto barbarsky vykáceny 
tuje u hřbitova slyším z kaţdé strany. Odpověď je jednoduchá. Po posouzení porostu 
odbornými pracovníky v oboru zahradnictví byly tuje shledány na pokraji ţivotnosti, 
velmi poškozené zejména ve spodní části solením Markvartovické ulice v minulých 
létech a moţným závaţným poškozením  kořenového systému při výkopových 
pracích základu nové zdi. 

Při osobním jednáním s panem starostou  Mgr.Danielem Havlíkem  byla uvolněná 
částka z kapitoly údrţba hřbitova (příjmy do této částky tvoří Vaše poplatky za 
hrobová místa) na výsadbu nového porostu mezí zdi a prvními hroby, tak aby byla 
zachována jak estetičnost hřbitova tak zejména pieta pro návštěvníky hřbitova 
zejména rodinných příslušníku zemřelých. 

O pokračujících prácích Vás budeme informovat v dalších číslech Ludgeřovického 
zpravodaje. Drţte nám palce ať se dílo podaří! 

         Petr Baránek 

 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

 

Vítali jsme jaro 

Bylo to v sobotu 19. dubna v sále Obecního domu. Stylovější by ovšem bylo vítat jaro 
někde venku v rozkvetlé přírodě. Ovšem, kdyţ drtivá většina přítomných, tj. hostů, 
pořadatelů i účinkujících, celkem 200, byli pokročilí důchodci se svými revmatizmy, 
artrózami, srdečními arytmiemi, cévními nedostatečnostmi, astmaty, atd., atd., bylo 
by vítání jara venku v tomto mlhavém, deštivém a studeném dni hodně rizikové.  Tak 
jsme vítali v sále, přitom se dobře bavili, jedli a pili. Pořadatelem byla Obec 
Ludgeřovice spolu s Klubem důchodců Ludgeřovice. Začalo se v 16.00, ti 
nejvytrvalejší odcházeli domů ve 23.00. 

 

 

 

 

 

 



 

  

Hudbu k tanci i poslechu po celo dobu obstarávali 3 muzikanti. 

 

 

Milými hosty byli kolegyně a kolegové z Klubu důchodců Vrablovec, přesněji řečeno jejich uţ dobře 
známá cca 14 členná skupina „Vrablovečtí harmonikáři“. Ti vybavení dvěma harmonikami, jedním 

„ozembouchem“ a čtrnácti trénovanými hlasy nám zahráli a zazpívali dlouhou řadu známých krásných 
písniček, např. „jetelíček u vody“. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Velký úspěch také mělo vystoupení „maţoretek z Horní Lhoty“, průměrný věk členek této taneční 
skupiny je nad 60 let a průměrná hmotnost nad 70 kg. Vystoupily třikrát, pokaţdé v jiných kostýmech a 

s jiným pojetím své pohybové kreace. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Po celý večer se pilně tancovalo, přitom se zapomínalo na neduhy i na francouzské hole. 

Myslím, ţe jaro bylo v Ludgeřovicích přivítáno řádně. 

AV.  

 

 



Horkovzdušný balon poprvé odstartoval z plochy ludgeřovického fotbalového 
hřiště 

Stalo se tak v neděli 20. dubna 2008 v podvečer. Čtyři chlapi oslavující své ţivotní 
jubileum (asi padesátku) si při této příleţitosti let balonem objednali. Na tuto atrakci 
se pochopitelně přišlo podívat hodně diváků. Čekali dlouho, firma s balonem 
sloţeným v přívěsu osobního auta měla nejméně hodinové zpoţdění. Pak ale šlo vše 
ráz na ráz. Vybalení, sestavení a základní nafouknutí balonu horkým vzduchem za 
součinnosti asi 10 lidí byla otázka cca 10 minut. Pak balonoví letci během dalších 10 
minut absolvovali legrační rozloučení s pevnou zemí spojené s parodií poţehnání, 
nastoupili, vznesli se nad plochu hřiště a plavně odpluli někam směrem k „nordpólu“.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čtyři poněkud roztřesení balonoví letci před startem, za nimi  pro větší efekt nápis „Bajkonur“. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Začíná plnění balonu horkým vzduchem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Balon je téměř naplněn 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naplněný balon před startem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Balon s posádkou se právě odlepil od země 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Balon nabral kurs směrem na „nordpól“ 

AV. 

 
Potříkrálové setkání koledníků 

Jak se ţije lidem či přesněji dětem s tělesným postiţením. Tak by se dalo nazvat 
odpoledne, které si připravila Charita Hlučín jako poděkování všem malým i velkým 
koledníkům, kteří věnovali své síly a svůj čas letošní pravidelné Tříkrálové sbírce. 
Toto setkání plné her a dobré nálady se uskutečnilo 12. dubna v sále Obecního 
domu v Ludgeřovicích. 

Před vlastním zahájením soutěţního programu přivítal všechny přítomné ředitel 
Charity Hlučín mgr. Lukáš Volný, který všem poděkoval za jejich účast v letošní 
sbírce a zástupcům jednotlivých obcí předal jako ocenění pamětní pohár. Ocenění 
dostaly všechny obce, neboť všichni koledníci si počínali velmi dobře a bylo by 
náročné stanovit, kdo byl nejlepší. Podobnými slovy okomentoval pan ředitel letošní 
zdařilé Tříkrálové úsilí. 

Setkání bylo připraveno pro děti a mládeţ z obcí Antošovice, Bobrovníky, Dolní 
Benešov, Zábřeh, Hlučín, Darkovice, Darkovičky, Hať, Kozmice, Ludgeřovice, 
Markvartovice, Píšť, Šilheřovice, Třebom a Vřesina. Kaţdý účastník si mohl formou 
her vyzkoušet jaké to je, je-li člověk slepý, ochrnutý či upoutaný na invalidní vozík. 
Kromě toho byly připraveny i další disciplíny zaměřené na šikovnost a dovednost 
soutěţících. Úkoly byly na jednotlivých stanovištích bodovány. Nakonec byli první tři 
výherci jednotlivých kategorií řádně odměněni. Mezi výherci zazněla i jména 
soutěţících z naší obce. Zvláštní soutěţí byl slalom dvou vozíčkářů, kdy mezi sebou 
závodili vybraní jednotlivci zúčastněných obcí. I kdyţ překáţková dráha nebyla 



náročná, o vítězství rozhodovala zručnost a rychlost. Neměli bychom zapomenout na 
literární soutěţ, jejíţ téma znělo: „Proč bychom měli pomáhat ostatním?“ 

Během vlastního programu se jenom nesoutěţilo. V čase vymezeném pro přestávku, 
ale i mimo něj, bylo pro všechny přítomné připraveno v suterénu sálu bohaté 
občerstvení. Kromě toho tam na všechny hladové a ţíznivé čekalo další milé 
překvapení. Málokdo si na chvíli nesedl, aby mohl shlédnout několik dílů 
Krakonošských pohádek. Po vyhodnocení soutěţní části následovala volná zábava. 
Celé odpoledne se skutečně vydařilo, v sále panovala veselá soutěţní atmosféra. 
Všem zaměstnancům Charity Hlučín, kteří věnovali svůj čas přípravě a průběhu 
setkání, patří velký dík. Potěšili srdce mnoha malých i velkých koledníků. 

          mgr. Tomáš Čirž 

Na naší škole se pořád něco děje! 
 
Ţáci se zúčastňují různých olympiád a soutěţí. Jelikoţ se blíţí DEN ZEMĚ, byla 
hnutím Brontosaurus vyhlášena celostátní literární a výtvarná soutěţ, na kterou jsme 
poslali mnoho zdařilých příspěvků. Posuďte sami, jak se ţákům podařily.  
 
 
Ježek 
 
Jeţek ţije u zatáčky, 
v domečku ze staré pračky. 
Odpadků veliká hromada, 
pyšní se: „To je má zahrada.“ 
 
Najíst se chodí k benzince, 
naráţí často na cizince. 
A tak kdyţ odhodí pochutinu,  
jeţek je u ní za vteřinu. 
 
Místo jablek v bodlinách, 
nese si buřta v novinách. 
Pospíchá, co mu noţičky stačí 
a injekční stříkačku za sebou vláčí. 
 
Na whisky začal být závislý, 
nic jiného neměl uţ na mysli. 
Na manţelku byl nepříčetný, 
utekla mu i s jejich dětmi. 
 
Jeţeček se dal na pokání, 
recykluje odpad na počkání. 
Přidali se k němu i přátelé 
a všem se teď ţije vesele. 
 
Nikola Havlasová, IX.B 
 

Otevřete oči     
                                        
Kam se člověk podívá, 
příroda se ozývá:  
,,Lidé, lidé pomozte mi 
ať je zas hezky na zemi. 
Třiďte odpad, saďte stromy, 
ať květiny zase voní. 
Řeky čisté mají být, 
ryby, aby mohly ţít. 
Nemůţu se sama bránit, 
snaţte se mě proto chránit. 
Já se vám za to odměním, 
krásným trávníkem zeleným.'' 
Kdyţ kaţdý z nás stromek zasadí, 
na duši nás to pohladí. 
Na jaře příroda ukáţe, 
jak barevná být dokáţe. 
Všechno tu kolem rozkvete 
a vy jen údivem ţasnete. 
Ráno nás zpěv probudí, 
do nového dne povzbudí. 
Tak jen oči otevřete, 
do přírody zavítejte. 
 
 
Lukáš Janík, VII.A 
 

 
 



Jaká bych byla učitelka? 
 
Tohle je velice sloţitá otázka. Abych pravdu řekla, tak bych na tuto otázku  raději 
neodpovídala. Být učitelkou není povolání jako kaţdé jiné. Lidé, kteří jsou učiteli, já 
velice obdivuji a myslím si, ţe by měli být obdivováni. Nechápu, jak můţe někdo 
kritizovat tak sloţitou a na čas velice náročnou práci, kdyţ to nikdy sám nezkusil.  

Být učitelem neznamená jenom přijít do třídy a odučit si tam hodinu, ale správný 
učitel by měl také chápat nás děti. Neměl by po nás křičet, kdyţ mu rupnou nervy. 
Vím, ţe je to někdy velice těţké. Učitel by měl mít všechny děti rád stejně. Ať jsou 
malé, velké, tlusté, štíhlé, škaredé, hezké, chytré nebo hloupé.  

Nemám tušení, jak by měl takový učitel snů vypadat, protoţe pokud se bude líbit mě, 
nemusí se líbit zase druhým. Nevím, zda by měl být hezký či škaredý, malý či velký, 
ale jedno vím. Neměl by se přetvařovat. Měl by být vţdy upřímný a měl by nás něco 
naučit. Vţdyť to jsou tři dost důleţité věci. No, uznejte sami. A proč jsem nenapsala, 
jaká bych byla učitelka já? 

Jak uţ jsem uvedla na začátku, je to velice sloţitá práce a myslím si, ţe jsem dost 
malá na to, abych mohla vědět, jaká bych byla učitelka. Mám málo zkušeností na to, 
abych se dokázala postavit před třídu, začít vysvětlovat učivo a říkat: ,,Ne, Toníku, 
tak to nemá být. Dobře, Aničko, je vidět, ţe ses doma učila.“. Přitom nevnímat, ţe 
Toník se doma taky učil a moţná mnohem víc neţ Anička. Ona dostala ode mě 
pochvalu, ale Toníka jsem pokárala. No, kdo ví, moţná jednou to budou právě má 
slova, která budu vykládat malým prvňáčkům, kdyţ budou celí rozklepaní sedět 
v lavicích a čekat, jestli je pochválím nebo pokárám. 

Můj závěr je tedy takový. Ať je škola jaká je, měli bychom tam chodit rádi. Uţ moje 
prababička říkala: ,,Škola je základ ţivota a učíš se pro sebe, ne pro potěšení 
druhých.“  Tak si to někam zapište a aţ budete ráno uvaţovat nad tím, ţe byste 
simulovali, jelikoţ máte dnes češtinu a píšete písemku, tak si na má slova, prosím, 
vzpomeňte. 

Sabina Plachká, VI.A 

 
Jarní činnosti“ v Mateřské škole Ludgeřovice, Hlučínská  
 
Podobně, jako v jiných školských zařízeních, také u nás v mateřské škole se 
připravuje nebo děje něco zábavného, či poučného. K těm zábavnějším patří spíše 
činnosti sportovního charakteru, no a poučnějším besedy a setkání,  třeba se 
zajímavými lidmi a také i s jejich profesemi. 

V průběhu měsíce května budou mít děti moţnost pobesedovat přímo v  naší 
mateřské škole se dvěma zástupci Policie ČR, kteří je obeznámí s náplní své práce a 
vysvětlí všem dětem význam své působnosti. Také je připraví na to, aby se uměly 
bezpečně chovat v jakémkoliv prostředí. 

Další velmi zajímavou besedou bude setkání našich dětí s nevidomým muţem, který 
vyuţívá ke své orientaci v prostoru vodícího psa. Vysvětlí dětem, co je to být zrakově 
postiţený a jak hodně je pro jeho kaţdodenní ţivot pes důleţitý, co všechno dokáţe 
a jak dalece se na něj můţe spolehnout. 

Nesmíme opomenout, ţe se  děti z naší mateřské školy staly od poloviny března 
součástí celorepublikové akce zvané „Sportovní hry v MŠ“, jejichţ patronkou se stala 



Kateřina Neumanová. Záštitu převzal český klub olympioniků a všechny kraje. 
V Moravskoslezském kraji paní Jaroslava Wenigerová. Základní kola probíhají na 
mateřských školách, poté následuje semifinále v Hlučíně a pro finalisty je připraveno 
krajské kolo o putovní pohár mateřských kol. Děti se utkají v pěti soutěţících 
disciplínách a to štafetovém běhu – sprint na 30 m s předáním peška, házené – hod 
tenisovým míčkem do 10 plechovek v pyramidě, překážkové chůzi – chůze 
s míčkem v kelímku, skoku do dálky – pětiskok jako ţabáci a skákání v pytli. 
Školní kolo jiţ proběhlo, regionální se uskutečnilo 25. 4. 2008 v Hlučíně a favoritům 
moc drţíme palce. 

Vzhledem k tomu, ţe naše děti uţ mají velmi málo příleţitostí zhlédnout nebo si 
sáhnout na ţivá hospodářská zvířata, znají je jen z obrázků, vyuţili jsme pozvání 
Školního statku v Opavě na akci nazvanou „Den mláďat“, kde si děti rozšířily své 
znalosti o těchto ţivých tvorech. Celou akci jsme  pojali jako celodenní výlet. 

V závěru bychom chtěli vyuţít této milé příleţitosti a pozvat v pátek  30. května 2008 
všechny děti, ať uţ do mateřské školy chodí, nechodí nebo uţ jsou na základní škole, 
také jejich maminky, tatínky, sourozence i prarodiče do areálu naší mateřské školy, 
kde společně s námi oslaví, jako kaţdoročně MDD. Na děti čeká spousta zahradních 
atrakcí, jako je skákací hrad, kolotoč, tradiční šejdíři, jízda na koni, tombola, ve které 
vyhrává kaţdé dítě, občerstvení a o zábavu se postará klaun „Hopsalín“. V průběhu 
zábavy mohou děti vyuţít kromě atrakcí veškerého vybavení zahrady, jako jsou 
průlezky, skluzavka, horolezecká stěna, pískoviště, houpačky a další. Velice se na 
všechny těšíme, přijďte s námi společně oslavit svátek dětí. 

  Šárka Gajdová, Irena Šústková, učitelky 

 

Charita Hlučín pořádala zábavné soutěžní odpoledne pro tříkrálové koledníky 

Akce se konala v sále Obecního domu v sobotu 12. dubna 2008. Sešlo se více neţ 
100 dětí – koledníků ze všech obcí části Hlučínska, ve které Charita Hlučín působí. 
Ředitel charity Mgr. Volný všem poděkoval za letošní úspěšnou tříkrálovou sbírku, 
která v obvodu Charity Hlučín vynesla rekordních 1425205Kč. Vysvětlil, jak se 
výtěţek sbírky vyuţívá pro pomoc postiţeným a handicapovaným. Zástupcům 
koledníků z jednotlivých obcí předal upomínkové „zlaté“ poháry.  Všem přítomným 
půvabná mladičká tanečnice předvedla orientální tance. Celé odpoledne tohoto 
setkání koledníků pak vyplnily dovednostní soutěţe. Jejich smyslem bylo, aby si 
soutěţící uvědomili některé problémy handicapovaných spoluobčanů při zvládání 
běţných denních úkonů. Kaţdá z devíti soutěţních disciplín proto byla nastavena 
tak, jako by soutěţícímu neslouţil některý smysl nebo končetina. Měl např. zavázané 
oči, nebo mohl pouţívat jen jednu ruku, nebo měl na rukou neohrabané bezprstové 
rukavice, nebo nohy v mohutných gumácích atd. Pro všechny bylo také připraveno 
občerstvení. Byla to pěkná zdařilá akce. 

 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 



SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

 
Občanské sdružení německých přátel se představuje 

Jsme na rozlohu Ludgeřovic a počtu obyvatel malá organizace, pouze se 37 členy, 
jejichţ věkový průměr převyšuje více neţ 74 let. Scházíme se pravidelně 1 x za 
měsíc, dle vypracovaného ročního plánu setkání, ve kterém neschází významné dny, 
jako je „Den Matek“, setkání u táborového ohně, oslavy ţivotních jubileí našich členů 
a vánoční oslavy, kde hodnotíme výsledky naší práce za uplynulé období.  Na 
všechny výš uvedené akce jsou zváni rod. příslušníci našich členů a rovněţ široká 
občanská veřejnost. 

Nejsme finančně dotováni ţádnými prostředky ani sponzorskými dary. Pouze malým 
příspěvkem z OÚ na předem určené akce. 

Naši členové, kteří utrpěli újmu na zdraví, nebo byli nějakým způsobem poškozeni po 
osvobození v létech 1945- 47, muţi byli u PTP apod., mají moţnost poţádat o 
lázeňskou péči na základě posouzení lékařem  a jeho doporučením obdrţí příspěvek 
na rehabilitaci (masáţe). Ovšem účastník hradí malý podíl nákladů s tím spojených. 

Rovněţ jsou nabízena pro německy mluvící děti táborová setkání v tuzemsku nebo 
v Německu. (Heiligenhof –Bad Kissingen v Bavorsku a podob.), ovšem za malý 
příspěvek rodičů. Pro členy tohoto sdruţení  jsou také na různých místech v naší 
republice pořádána různá týdenní setkání. V naší sesterské organizaci 
(Begegnuscentrum) Hlučín je moţno se zúčastnit výuky německého jazyka, kde se 
frekventanti 1 x za týden setkávají a učí se za dohledu výborného učitele německý 
jazyk. 

Mimo tyto nejmenované akce je zde moţnost pro podnikatele získat velmi výhodnou 
půjčku přes Bohemia TROPPAU, Ing. Neugebauer,  splatnost do 3 let , s úvěrem 
pouze na 1,5% ročně. Někteří naši občané jiţ tuto výhodu vyuţili. 

Další moţnost je nabízena mladým absolventům vysokých škol s diplomem  o 
dosaţeném studiu, kteří ovládají perfektně německý jazyk. Tito lidé do 30 let mohou 
pracovat  německém spolkovém sněmu v Berlíně po dobu  pěti měsíců s některým 
poslancem spolkového sněmu, aby se seznámili s německým parlamentním 
systémem a získali praktické zkušenosti z oblasti práce v parlamentu. Pro tento 
pobyt dostane uchazeč stipendium ve výši 450 Euro měsíčně včetně cestovného  a 
náklady na ubytování a pojištění. Viz podrobnosti na www.goethe.de/fortbildung.de. 
Navíc mohou tito uchazeči vyuţít nabídky Berlínské Humboldt – Universiti pro další 
studium. 

Proč je toto sdruţení  německých přátel v naší obci?  Proto, aby se nezapomnělo na 
německý jazyk, mohli jsme vést německou korespondenci s našimi přáteli a 
příbuznými v Německu. Říká se čím více jazyků člověk ovládá, tím je více ţádaný ve 
světě. 

Přes tuto bohatou činnost, která je nám občanů naší obce nabízená, není toto 
sdruţení  vyuţíváno a má tak málo členů. Prosíme naše občany, hlavně z řad 
mladých lidí, aby doplnili naše řady. 

                                                                                                            R. Hájek     

 
 

http://www.goethe.de/fortbildung.de


Úvaha nad preventivní požární hlídkou v obci 
Článek rozebírá některé podrobnosti týkající se hlídek 

 
Plesovou sezónu máme jiţ delší dobu za sebou a tak by bylo na místě zhodnotit její 
průběh po stránce hasičiny. Poţární preventivní hlídky jsou v obci mimo jiné 
stanoveny v obecně závazné vyhlášce. Její působnost si mnozí z nás, a to včetně 
zastupitelů, vztahují na jediný objekt v obci, na obecní dům, respektive jeho sál. Celá 
léta to přece tak šlo a bylo, ţe hasiči tam chodili a byli placeni za to, aby tam něco 
hasili, a kdyţ nehasili, mohli se společně s ostatními zadarmo skvěle bavit aţ do 
noci. Bohuţel takovéto řešení situace je pro nás mladé, kteří tam teď chodíme, 
celkem nepřijatelné. 
První bodem, který nám nějak není jasný, je uţ samotná vyhláška. Ta pro nás 
nejasně určuje základní pravidla hlídky. Hovoří o tom, ţe hlídka je nutná, vţdy pokud 
se koná akce na vybraných 4 místech, čili kdekoli jinde v obci platí stejně asi nařízení 
kraje. Jedním z těch vytypovaných míst je i obecní sál. Bohuţel tedy víme kde, víme 
na jaké akce, ale nikdo nestanovil od jakého počtu. V konečném důsledku pak hlídku 
chápu tak, ţe musí být v sále vţdy i kdyţ se sejdou např. 3 občané na pořádanou 
diskotéku (která tedy splňuje podmínky pojmu „akce“ dle vyhlášky), ale horní strop 
stejně omezen nemá, čili organizátor si tam můţe teoreticky pozvat třebas půlku 
obce, protoţe mu to vyhláška ani jiný jim podepsaný dokument nezakazuje. Zatím 
jsem našel jediný a to nařízení kraje, které toto obsahuje. Ovšem na místě je tedy 
říci, proč tato obecní vyhláška je tedy bez omezení a místní organizátor si to má 
hledat jinde. V důsledku toho, aby se předešlo různým výkladům, jsem zařídil 
zpracování vyhlášky nové, tu ověřil u nezávislé třetí osoby (písemný posudek) a 
předloţil 2x zastupitelům. Nebyla však dobrá. Opoziční laici si našli své a jednotně se 
zdrţeli i kdyţ si ve svých argumentech pletli jablka s hruškami. Ovšem nemám 
zapotřebí kohokoli o něčem přesvědčovat, aby cokoli měnil. Takţe jsem 
v zastupitelstvu přestal toto řešit a občané ať se s vysvětlením obrací přímo na ně. Já 
opravdu na dotazy, jestli máme 4 hasiče non-stop v pohotovosti díky tomu, ţe nás 
obec platí, opravdu reagovat nebudu. Myslím, ţe kaţdému normálnímu člověku je 
jasné, co to slovo dobrovolný znamená. 
Druhým bodem je ovšem smutný fakt, ţe i nová vyhláška je krátká na 
neinformovanost lidí. Mít akce a potřebovat hlídku je u nás jasný postup. Zajít na 
obec, podepsat smlouvou a zavolat Langemu (velitel jednotky), protoţe to na obci 
řekla kulturní referentka. Bohuţel vás opět musím zklamat. Organizátor si musí 
zajistit hlídku sám, není to ţádná povinnost velitele. Za jakých podmínek je tam 
hlídka, to určuje obecně závazná vyhláška, tak ať si své povinnosti organizátor 
přečte, popřípadě ať jsou mu při pronajímání sálu sděleny, nejlíp i písemně. Velitel 
jednotky ani kdokoli z hasičů nemá povinnost vykonávat preventivní poţární hlídku. 
Velitel ji pouze zajišťoval z důvodu lepších kontaktů na nás mladé. Nikde není psáno, 
ţe hlídku musí vykonat ludgeřovický hasič, hlídku můţe vykonat pouze proškolená 
osoba. To znamená, ţe i ten hasič musí jít na toto proškolení, aby byl vůbec schopen 
tu hlídku tam konat. Kdyţ to školení muţe absolvovat kterýkoli člen sboru (Tady 
připomínám, ţe členem sboru je ten, kdo ročně zaplatí stovku poplatek), tak pak 
nechápu, proč by se hlídky nemohly zajišťovat i jinak.  
Třetím bodem je pak činnost hlídky. Naši lidé uţ tahali krabice s alkoholem do 
„pekla“, zajišťovali zavírání dveří a podobně. Není to jejich náplň, ale kdyţ vidíte, ţe 
organizátorem akce je jedna ţena a zbytek nikde, asi ji tahat s tím taky nenecháte. A 
v tom to celé vězí. Organizátor má tolik povinnosti a i pod něj spadá preventivní 
hlídka, bohuţel na většině akci není označen nebo je v deset večer jiţ pod obraz. 



Prostě totální nezájem, protoţe na poţární ochranu si tu za 50 Kč najal hasiče. A dál 
se nemusí starat. Navíc hlídku je dobré chtít nejlíp den před akcí, a ty se hasiči 
starej, koho pošleš.  
Jen pro připomenutí: 
Organizátor akce je povinen 
a) stanovit organizační opatření k zabránění vzniku a šíření poţáru a k zabezpečení 
včasné a bezpečné evakuace osob, 
b) informovat o stanovených opatřeních v přiměřeném rozsahu účastníky akce, např. 
rozmístěním informačních tabulek a značení, upozorněním v pozvánce nebo 
prezentaci akce, 
c) zřídit, je-li organizátorem akce právnická osoba nebo podnikající fyzická osoba, 
před zahájením akce preventivní poţární hlídku, stanovit úkoly pro její činnost, 
zabezpečit její odbornou přípravu, zabezpečit její označení a plnění úkolů 
stanovených preventivní poţární hlídce zákonem o poţární ochraně a prováděcí 
vyhláškou. Splnění uvedených úkolů můţe po dohodě s organizátorem akce 
zabezpečit vlastník popřípadě provozovatel objektu v němţ je akce konána, 
d) zajistit dostatečné mnoţství hasebních prostředků, 
e) při akci, jejíţ součástí je provádění činnosti se zvláštním rizikem (např. 
pyrotechnické efekty a ohňostroje) zajistit dodrţování povinností stanovených 
zvláštními právními předpisy a oznámit konání akce s pyrotechnickými efekty nebo 
ohňostroji nejméně pět pracovních dnů před jejím zahájením územně příslušnému 
odboru Hasičského záchranného sboru Moravskoslezského kraje (ÚO Opava), 
f) předloţit zprávu o stanovení podmínek poţární bezpečnosti nejméně pět 
pracovních dnů před zahájením akce OÚ Ludgeřovice, jde-li o: 
1. cirkusové představení s ustavením cirkusových stanů a zvěřince na veřejném 
prostranství, 
2. akci s účastí diváků, jejíţ součástí jsou poţárně nebezpečné atrakce (pouţívání 
otevřeného ohně, pyrotechnických efektů, ohňostrojů apod.), 
g) při akci, jejíţ součástí jsou efekty s otevřeným ohněm nebo obdobným zdrojem 
zapálení (ţhavé částice, ţhavé předměty apod.) přijmout opatření k zabránění vzniku 
a šíření poţáru a pouţít poţárně bezpečnostní zařízení ke sníţení hořlavosti 
hořlavých látek (scénických staveb, dekorací, textilií apod.), 
h) při akci uvnitř uzavřeného objektu zajistit zákaz plnění balónků plyny, které ve 
směsi se vzduchem tvoří hořlavou nebo výbušnou směs (např. vodík, acetylén), 
i) v konstrukcích stropů a podhledů (včetně výplní jejich otvorů) shromaţďovacích 
prostorů se nesmí pouţít hmot, které při poţáru odkapávají nebo odpadávají, popř. 
nejsou jinak zabezpečeny proti odpadávání či odkapávání a mohou ohroţovat osoby 
ve shromaţďovacím prostoru, 
j) pod podhledy v prostorách, v nichţ se koná akce a zejména nad únikovými 
cestami, se neumísťují výzdoby a textilie, po kterých se poţár šíří a které jako hořící 
odpadávají nebo odkapávají, 
k) zajistit prostřednictvím odborně způsobilé osoby nebo technika poţární ochrany 
nebo velitele preventivní poţární hlídky kontrolu plnění podmínek poţární 
bezpečnosti při akci a kontrolu povinností stanovených právními předpisy o poţární 
ochraně, a to před zahájením akce, v jejím průběhu a po ukončení, 
l) nezahajovat akci při zjištění závaţných nedostatků v podmínkách poţární 
bezpečnosti, které nelze odstranit před zahájením akce, 
m) přerušit nebo ukončit akci při bezprostředním nebezpečí vzniku poţáru, které 
nelze odstranit, a je-li znemoţněn únik, evakuace nebo záchrana osob nebo majetku. 
 



Tím, ţe ludgeřovický hasič na hlídce akci povolí a vykonává ji, tak se do tohoto 
„bordelu“ namáčí taky. Ví, ţe nejsou dodrţeny předpisy o poţární ochraně a přesto 
akci povolí, aby byla. Protoţe jsme mladí a nehodláme být zbytek ţivota ve vězení, 
tak chceme situaci řešit. Myslíme si, ţe více uţitečné jsou naše směny a tím pádem 
příjezd v plné polní a s cisternou a zároveň slouţit i pro celou obec a ne jen pro akci 
konanou zrovna v sále, kde sedíme v uniformě z bavlny a v případě poţáru v obci 
jsme blokování díky účasti na této hlídce. Dalším moţná zásadním faktem je nynější 
doba, kdy na hlídce nepijeme, netančíme a věnujeme se jen hlídaní objektu. Do toho 
poslouchá mladý hasič hudbu, která mu nic neříká. Na akci přijde v sedm večer, 
odchází po páté ráno. To absolvuje v plesové sezóně klidně co týden. A myslet si, ţe 
50 Kč/hodina je pro někoho zlatý důl, kdyţ uţ všichni pomalu pracujeme? To těţko, 
kaţdý stráví po pracovním týdnu radši klidný večer doma. Dále akce si nevyberete. 
To, ţe kluci mi pokryjí směnu i na Silvestra uţ mi dokázali, kdyţ hasili chatu v záři 
bouchající pyrotechniky. Ale pokud si někdo vymyslí Silvestra v obecním sále? Kdo 
z hasičů nebude pít tančit a má chuť strávit takto Silvestr s lidmi, které hlavně nezná? 
Všechny tyto myšlenky s přidáním toho, jak si organizátor myslí, ţe má na všechno 
hasiče, mě přivedli asi na nejschůdnější myšlenku. 
Preventivní poţární hlídka se zřizuje i u provozu o neméně třech zaměstnancích 
(záleţí na kategorii poţárního nebezpečí). Tam taky ţádní hasiči nejsou. 
Kompetentní osoba si proškolí zaměstnance určené na hlídku a hotovo a to jim platí 
na rok. Stejné školení mám já, jenomţe na obecní dům. Stejné školení můţe mít, ale 
kterýkoli civilista, jak je to v praxi běţné. Proč se tedy opět i na toto musím uvolnit já? 
Proč tedy organizátor nevyčlení ze svých řad taky dva a ti budou proškoleni? Na akci 
se budou chovat úplně jinak a budou se znát s organizátorem, coţ je např. pro 
komunikaci při evakuaci taky plus. Budou znát i hosty na akci a určitě pro ně bude 
snazší porušení předpisu napravit a domluvit jim. Odpadne tím i to, ţe organizátor je 
před akcí pouţije pro jiné neţ poţární účely a jakékoli porušování poţární ochrany ze 
strany organizátora akce v konečném důsledku neodskáčou nezaujatí hasiči 
z Ludgeřovic, ale ten samý organizátor, který akci pořádá. A rovněţ nebude mít 
problém s tím, aby mu na akci přišli, kdyţ jim řekne tři hodiny dopředu nebo, kdyţ to 
bude třebas na Silvestra. Vlastní akci členové z řad organizátora asi hanit nebudou. 
A organizátor si konečně své povinnosti uvědomí pořádně, kdyţ tam bude mít hlídku 
ze svých řad a taky hlídku můţe zaplatit, jak chce on (třeba zadarmo). Hasiči 
z Ludgeřovic by měli vykonávat především poţární hlídku např. na akci typu Pálení 
čarodějnic, kde asi rozumem zjistím, ţe civilista nemá doma cisternu a hasiče 
v oblecích. Na vyhlášení evakuace, přivolání hasičů, nebo kontrolu předpisů atd. 
úplně postačí v sále i proškolený civilista, který pak dostane stejné osvědčení jako já. 
A to ţe jsem řadový hasič roli nehraje, v saku asi hasit nebude nikdo. I na samotném 
obecním úřadě je preventista PO civilista, který není u naší jednotky hasičů a přesto 
má na starost hasičinu v obci. Jenţe při aplikaci tohoto modelu by se zase 
organizátor zbavil té krásné věci hodit starost hasičům, ţe. Na obci je seznam akcí 
v obecním sále, čili obec můţe vyjít organizátorům vstříc a před plesovou sezonou 
udělat např. 2 termíny školení hlídek. Ale zajištění hlídky je věcí organizátora, ne 
obce. A kdyţ se na ten termín školení můţu uvolnit já, můţe se na něj uvolnit 
kterýkoli člen té organizace, která hlídku ţádá, popřípadě můţe nastavovat taky takto 
svůj krk před soudy. 
Dodatek: Článkem nechci házet ty slušné organizátory do jednoho pytle s ostatními. 
Myslím, ţe kaţdý organizátor si po přečtení článku udělá sám obraz o tom, ve kterém 
tom „pytli“ se pohybuje on. 

 David Lange ,Hasiči Ludgeřovice 



Z výroční členské schůze místní organizace Českého zahrádkářského svazu 
Ludgeřovice 

Konala se v sále Obecního domu 6. dubna 2008. Ludgeřovičtí 
zahrádkáři mají v současnosti 73 členů, na členskou schůzi jich přišlo 
50. Přišla i delegace kolegů z Petřkovic. Kromě obvyklých zpráv o 
činnosti a hospodaření byl důleţitým bodem programu plán činnosti 
na rok 2008, tj. přednesení a schválení jeho návrhu a nakonec dlouhá 
a zajímavá neformální výměna pěstitelských poznatků a zkušeností. 
Schůze začala v 16 hodin, formální část trvala asi hodinu, ovšem ta 
neformální končila aţ po 22. hodině.    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Projednané a schválené znění plánu činnosti na rok 2008: 

„Místní organizace Českého zahrádkářského svazu, chtějí-li být úspěšné a uţitečné, 
musejí při sestavování svých plánů činnosti reagovat na aktuální trendy vyuţívání 
zahrad, zahrádek a vůbec zeleně kolem domů: 

- celkově klesá zájem o pěstování ovoce a zeleniny a krmiva pro slepice či 
králíky, vše se dá pohodlně koupit v obchodech, 

- zahrady se mění na okrasné a obytné, hlavním nářadím uţ není tradiční rýč a 
motyka, ale motorová sekačka trávy, 

- pletí a okopávání se stále více nahrazuje pokrytím záhonů mulčovací kůrou 
nebo kačírkem, 

- velká část majitelů zahrady ji sice chce mít hezkou, ale takovou, aby její 
údrţba vyţadovala co nejméně času a námahy, 

- specializované obchody nabízejí bohatý sortiment všeho, co zahrádkář 
potřebuje, tj. např. literatury, hnojiv, prostředků proti škůdcům, nářadí, strojů, 
zahradních altánů a nábytku, semen, sazenic, stromků, keřů, květin, různých 
druhů zemin, mulčovacích materiálů, granulované chlévské mrvy atd., atd. 

Má-li mít existence místní organizace smysl, musí všechny tyto skutečnosti vzít 
při sestavování plánů své činnosti v úvahu. Naše místní organizace má naštěstí 
vlastní slušně vybavený a udrţovaný areál „moštárna“ v ulici U Statku, který 
neslouţí jen pro moštování ovoce, ale stal se i oblíbeným místem letních akcí 
společenských organizací pod širým nebem, zábavných soutěţí pro děti, burz 
výpěstků našich členů, rodinných oslav, apod.  V našem plánu činnosti na rok 
2008 proto má náš areál „moštárna“ hlavní roli. Náš plán má tyto hlavní body: 

- celoroční soustavná péče o dobrý stav našeho areálu, tj. zejména pravidelné 
sekání trávy, udrţování zeleně, opravy nátěrů a zařízení budovy moštárny, 
údrţba, příprava a instalace venkovního posezení (stoly, lavice) na letní 
sezonu a jeho uklízení a uloţení na zimu, 

- příprava strojů a ostatních zařízení moštárny na podzimní sezonu, moštování 
ovoce (v sezoně kaţdou sobotu) pro všechny zájemce, 

- na jaře pořádání tradiční burzy sazenic a ostatních výpěstků našich členů, 

- v červnu pořádání tradiční sportovně zábavné soutěţe pro děti, 

- během letní sezony pořádání tradičních setkání našich členů, hostů z místní 
organizace Petřkovice a našich příznivců k posezení u táboráku a k výměně 
zkušeností s pěstováním na zahrádkách, 

- během letní sezony umoţníme ludgeřovickým společenským organizacím 
pořádat letní venkovní akce v našem areálu. 

Náš plán na rok 2008 dále počítá se zájezdem za keři a květinami do Polska (16. 
května).  Budou-li letošní výsledky pěstování našich nejzkušenějších členů dobré, 
coţ především záleţí na vývoji počasí, připravíme naši účast na některé 
z podzimních zahradnických výstav.“ 

AV. 

 
 



INFORMACE A OZNÁMENÍ 
 
Blahopřání 
  
V měsíci  květnu 2008 se dožívá životního jubilea náš pan farář P.Jan Kučera. 
 
Čas mílovými kroky pádí, 
Jiţ uprchl kus Vašeho mládí. 
Bůh, jenţ řídí celý svět, 
Dopřál Vám těch krásných padesát let. 
Buď i jemu čest a sláva, 
Ţe Vám zdraví, sílu dává. 
Kéţ Vás ode všeho zlého chrání! 
Přijměte od nás srdečné blahopřání. 
 
Vše nejlepší přejí farníci z Ludgeřovice, Markvartovic a Petřkovic. 

 
 

P o z v á n í 

 

na setkání jubilantů obce Ludgeřovice 
 

ve věku 80-ti a více let 
 
 

 

 

Vážená paní, vážený pane, 
 

 dovolujeme si Vás a Vašeho partnera pozvat na setkání jubilantů   

obce Ludgeřovice, které se koná v pátek 
 
           13. června 2008  v 15:30 hod. v Obecním domě v Ludgeřovicích. 

 
 Svou účast popř. neúčast na tomto setkání a požadavek na odvoz 

Obecním úřadem Ludgeřovice v době od 14:00 – 15:00 hod 

 

sdělte závazně do 6. června 2008 na tel. č. 553 876 012 - 13.  

 
Obecní úřad Ludgeřovice 

 
 
 
 



V měsících březen - květen 2008 oslavili významné jubileum tito naši občané : 
 
Arnošta Riedlová  94 let 
Albína Vjačková  85 let 
Richard Pěntka  80 let 
Vladimír Greipel  80 let 
 

Erich Klučka   80 let 
Pavel Chrubasík  91 let 
Lucie Řehová  85 let 
 

(Pozn. : Uvedení občané dali souhlas se zveřejněním jejich údajů.) 
 
 
Květiny pro děti do dětského domova. 
 
A opět se nám lépe bydlí a dýchá díky paní Aničce Fialové, která v Ludgeřovicích 
zorganizovala akci, při které se povedlo sehnat pro náš dětský domov velké vzrostlé 
pokojové květiny. Slibujeme, ţe se o ně budeme starat, aby dále dobře rostly a moc 
za ně ochotným tetám děkujeme. Tety, které darovaly květiny Marie Vidurová, 
Edeltruda Tomečková, Jarmila Harazimová přispěly ke zútulnění společných prostor 
v dětském domově ve Slezské Ostravě, Na Vizině 28. 

     Děkují děti , tety i strejdové z DD 
 

SPORT 
 

Sportovní úspěchy žáků ZŠ Ludgeřovice 

Ţáci 8. a 9. tříd se zúčastnili krajského kola v košíkové chlapců v Opavě pod 
vedením Karla Morice. Obsadili celkově 2. místo. První místo ţákům uteklo o dva 
body. 

Hráči: Marek Poruba, Tomáš Weiper, Jan Konečný, Nikolas Thiel, Vojtěch Macošek, 
Jan Chorovský, Martin Placek, filip Adamčík, Jakub Lainka, René Jaroš. 

Ţáci 7. tříd – chlapci se zúčastnili soutěţe ve streethockeyi pod vedením Dagmar 
Motlochové. V prvním kole jsme porazili ZŠ Šilheřovice, v předkole finále to pak byla 
ZŠ Petřkovice. Velké finále se koná v ČEZ Aréně Ostrava a hrát budou druţstva 
celého moravskoslezského kraje. 

Hráči: Petr Filáček, Tomáš Janoš, Jan Knězů, Jakub Kupka, Vojtěch Klimeš, Marcel 
Hudeček.                 

                                                                           Motlochová Dagmar, učitelka TV 

 

Máme další mistry republiky!  

  

Ve dnech 5.-6.4.2008 proběhlo v Bohumíně Mistrovství České republiky Masters 
2008 ve vzpírání. I obec Ludgeřovice měla na tomto mistrovství svá „ţhavá ţelízka“ 
v boji o mistrovské tituly a sice vzpěrače závodící za ŢDB Bohumín Irenu Tchurzovou 
a Oldřicha Tchurze. Výsledky obou hovoří za vše. V kategorii ţen AG 1 35-39 let 
v hmotnostní kategorii +75kg  získala Irana TCHURZOVÁ mistrovský titul za výkon v 
trhu 42 kg, nadhozu 52 kg , dvojboji celkově 94 kg, coţ je zároveň nový český rekord! 
V kategorii muţů AG 1 35-39 let hmotnostní kategorie do 105 kg získal 1. místo a tím 



i mistrovský titul OLDŘICH  TCHURZ za výkon v trhu 127 kg,  nadhozu 155 kg, 
dvojboji celkově 282 kg. Celkem startovalo 90 zavodníků z celé České republiky. Byl 
to poslední start před Mistrovstvím Evropy Masters 2008, které proběhne od 17.5.-
24.5.2008 v Bohumíně na zimním stadioně (vedle aquaparku). Oba určitě na své 
domácí půdě budou chtít získat i v evropské konkurenci některý z cenných kovů. 
Pokud tedy budete mít zájem a chuť naše borce podpořit přímo na místě, jste 
srdečně zváni.  

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Pozvání na vystoupení herců Opavského divadla „Číše plná operety“ na 
Vrablovci, 

- Článek „SOS varuje před dalšími sýrovými náhražkami“, 

- Jízdní řád autobusů linky č. 56, 

- Inzerát firmy CK FILIP, 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 


